
 
Algemene Beschouwingen 
Uitgesproken door Jesse Jansen op donderdag 25 mei 2023 
 
Voorzitter, 
 
Volgende week vieren onze wethouders feest. En als we geluk hebben 
mogen we een gebakje mee eten. Want volgende week zitten drie van 
onze vier wethouders één jaar op hun zetel.  
 
Wethouders die op basis van het bestuursprogramma plannen en keuzes 
maken. Plannen om te gaan bouwen. Keuzes om te gaan werken aan 
veerkracht.  
 
Maar blijkbaar is het bestuursprogramma niet duidelijk genoeg. Want het 
lukt ons college niet om keuzes te maken. En dat terwijl er de komende 
maanden miljoenen Euro’s gevonden moeten worden om een sluitende 
begroting te maken. 
 
Omdat ons college geen keuzes kan maken, ben ik op zoek gegaan naar 
hulptroepen. Ik heb er even aan gedacht om de wethouders te ontslaan 
en te vervangen door een robot. Want robots zouden alles kunnen. En 
robots luisteren op dit moment ook nog naar degene die opdrachten geeft. 
Win-win, dacht ik.  
 
Maar helaas. Toen ik ChatGPT onze kadernota liet lezen en vroeg welke 
keuzes in Bernheze gemaakt moeten worden, werd de bal keihard 
teruggekaatst. Ik citeer:  
 
‘Uiteindelijk zal de gemeente Bernheze zelf moeten bepalen welke keuzes 
zij maakt, rekening houdend met de lokale situatie, prioriteiten en 
belangen van inwoners en ondernemers. En dat is een gezamenlijke 
verantwoordelijkheid van het college en de gemeenteraad.’  
 
Dan blijft er dus maar één optie over. Dat Progressief Bernheze zegt wat 
belangrijk is. 
 
Progressief Bernheze vindt het belangrijk dat we in een rijke gemeente als 
Bernheze oog blijven houden voor de mensen die het moeilijk hebben. 
Bezuinigingen op armoede- of zorgregelingen zijn voor Progressief 



 
Bernheze dan ook onbespreekbaar. We moeten juist blijven investeren de 
gezondheid van mensen en het tegengaan van armoede. Dat betekent dat 
we doorgaan met het verruimen van de armoederegelingen, zoals in 
november door de raad gevraagd. 
 
En het betekent dat we onze wethouder positieve gezondheid echt aan 
het werk gaan zetten.  
 
Aan het werk gaan zetten om het sociaal vangnet in Bernheze te 
versterken door samenwerking van burgerinitiatieven en professionals 
actief te stimuleren. Bijvoorbeeld door de extra dagbesteding van Samen 
Heesch te omarmen, in plaats van weg te duwen. 
 
Aan het werk gaan zetten om activiteiten en projecten te ontwikkelen die 
ervoor zorgen dat jongeren en ouderen elkaar ontmoeten. Door 
bijvoorbeeld het initiatief te nemen om een zorgbuurthuis te starten, naar 
het voorbeeld van Oss. Door een middelbare school in Heesch te 
behouden. Of door het kunstfestival in Loosbroek te blijven steunen. 
 
Aan het werk gaan zetten om mensen te stimuleren om meer te bewegen 
en een gezonde leefstijl te ontwikkelen. Door sport en cultuur voor nog 
meer mensen toegankelijk te maken, zodat ook ouderen of mensen met 
een beperking thuis kunnen zijn bij onze sport- en cultuurverenigingen. 
 
En daar is geld voor: we hebben de afgelopen jaren miljoenen euro’s aan 
overgebleven zorggelden in een spaarpot voor het sociaal domein 
gestopt. Zorggeld dat we nu kunnen gebruiken om zorgen te voorkomen. 
En ook daar is al eens een motie voor aangenomen. Aan de bak. 
 
Maar investeren in de gezondheid van mensen heeft alleen zin als we ook 
blijven investeren in een gezondere wereld. Wij willen dat de gemeente 
ambitieus klimaatbeleid voert en zorgt voor een gezonde leefomgeving.  
 
In het bestuursakkoord hebben we met elkaar afgesproken dat we ervoor 
gaan zorgen dat we onze dorpen flink gaan vergroenen, dat we het 
energieverbruik van de meest kwetsbare huishoudens blijvend omlaag 
brengen en dat we in 2030 al flink wat duurzame energie opwekken.  
 



 
Uitstel daarvan is wat Progressief Bernheze betreft niet mogelijk. Dit is het 
moment om door te pakken. Wij verwachten dan ook dat Bernheze er aan 
het einde van deze periode anders uit ziet. Bijvoorbeeld omdat Plein 1969 
en de Misse zijn omgetoverd tot groene dorpsparken en ook inwoners met 
een kleine portemonnee zonnepanelen op hun dak hebben. 
 
En als het even kan zouden wij er graag nog een stapje bovenop doen. 
Want om onze leefomgeving echt gezonder te maken moeten we durven 
ingrijpen in de veestapel. Want miljoenen dieren zo dicht op onze kernen, 
dat is kei ongezond op allerlei manieren.   
 
Onze robot vertelde ons dat het maken van keuzes een gezamenlijke 
verantwoordelijkheid is van college en gemeenteraad. Dus college, 
Progressief Bernheze heeft verteld wat wij belangrijk vinden. Zeg ons: wat 
vindt u belangrijk? 
 
 
 
 


